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do rukou se vám dostává letní číslo obecního zpravodaje,
ve kterém Vás chceme informovat o aktivitách a dění v naší
obci za posledního půl roku. Od vydání minulého zpravodaje
se uskutečnila 3 zasedání zastupitelstva obce. Projednávané
záležitosti jsou uvedeny v další části zpravodaje s názvem
„Z  jednání zastupitelstva obce Stará Ves". V úvodu mého
příspěvku bych Vás ráda informovala o žádostech o dotace,
které obec podala v letošním roce:

1. Byla podána žádost „Oprava kaple Panny Marie v lese
Dubina" do dotačního programu „Údržba a obnova
kulturních a venkovských prvků“, jejímžposkytovatelem je
Ministerstvo zemědělství ČR. V měsíci červnu jsme obdrželi
rozhodnutí o poskytnutí dotace ve výši 200 000,--Kč.
Následně proběhl výběr dodavatele a k zahájení prací by mělo
dojít v následujících dnech.

2. Na základě vašich požadavků byla zpracována a
podána Žádost o poskytnutí příspěvku na opatření ke

zvýšení bezpečnosti dopravy Státnímu fondu dopravní
infranstruktury na pořízení radarových měřičů rychlosti.
Stále čekáme na vyhodnocení žádosti fondem, který
informoval, že schválení výsledků předpokládá v červenci
2021.

3. Další podanou žádostí je žádost do „Programu na
podporu JSDH“ Olomouckého kraje na věcné vybavení
zásahové jednotky. Podané žádosti bylo vyhověno částečně,
na základě uzavřené smlouvy byla poskytnuta dotace ve
výši 8 000,--Kč na nákup věcného vybavení a zajištění
akceschopnosti zásahové jednotky. Finanční prostředky
byly použity na nákup motorové pily.

4. Byla podána žádost do Programu obnovy venkova
Olomouckého kraje, dotačního titulu Podpora budování a
infrastruktury obce na opravu chodníku.Žádosti nebylo
vyhověno a byla zařazena do seznamu náhradních žadatelů.

5. Další žádost byla podána do dotačního programu na
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LETOŠNÍ VELIKONOČNÍ OSLAVY V OBCI

Průběh letošních velikonočních oslav byl ovlivněn protiepidemiologickými opatřeními státu. Tradiční pomlázka a navštěvování
lidí o těchto svátcích bylo zakázáno. Platil i zákaz cestování mezi okresy. Přesto jsme se rozhodli na návsi navodit atmosféru
velikonoc. Vytvořené "velikonoční zátiší" se stalo oblíbeným pro procházející děti i dospělé a z přiložených fotografií je jasné,
že se nápad paní starostkky jednoznačně vydařil.

Informace pro občany

foto J. Mádrová

podporu rekonstrukcí sportovních zařízení v obcích
Olomouckého kraje na akci „Sportovní zázemí v obci Stará
Ves“. Bohužel následně došlo ke zpětvzetí žádosti. Dle
podmínek vyhlášených pro letošní rok není možno podpořit
novou výstavbu. Přesto se snažíme vyhledat vhodný dotační
titul, který by alespoň částečně pokryl finanční náklady celé
akce. Při vyhledávání vhodných dotačních titulůna tuto akci
spolupracuje obec s Regionální agenturou pro rozvoj Střední
Moravy. V červnu jsme podali žádost o dotaci Národní
sportovní agentuře, která naši žádost sice přijala, ale vzhledem
k jižpodanému velkému množství žádostí zastavila jejich
přijímání. Je zřejmé, že každé následné podání žádosti o dotaci
žadatelem a její schválení či podpoře vzhledem k alokovaným
prostředkům je téměřvyloučena. Pokud dojde k dohodě a
schválení Ministerstvem financí ČR navýšení alokace
prostředků v rámci programu, bude vyhlášena výzva nová,
s tím, že snahou NSA bude umožnit bonifikaci žadatelům,
kteří nyní skončili v zásobníku žádosti o dotaci.
Předpokládaná finanční náročnost této akce dle podané
žádosti s názvem „Stará Ves - fotbalové hřiště a jeho zázemí“
je dle zpracovaného rozpočtu cca 14 mil. Kč. Je to akce
finančně náročná, přesto se domníváme, že zázemí na
fotbalovém hřišti je nutno obnovit vzhledem k jeho
nevyhovujícímu stavu. Momentálně je to finančně
nejnáročnější akce, kterou bychom chtěli zrealizovat a
zvažujeme, jestli se do ní pustíme - aťuž s dotací nebo bez ní.
Nevýhodou naší obce je absence kulturního zařízení typu
sokolovna nebo kulturní dům, které je schopno pojmout
větší počet osob. Veškeré kulturní a společenské dění se
odehrává v areálu „Na kopcách“, kde máme přístřešek pro
hudebníky, taneční parket a pergolu. Kulturní akce jsou tedy
soustředěné tam. Zázemí bude sloužit nejen fotbalovému
klubu, ale i základní a mateřské škole pro hodiny tělesné
výchovy. Součástí projektu nového sportovního zázemí je i

klubovna, kterou budou moci využívat všechny spolky obce
- myslivecký spolek, hasiči, sportovci, ale i klub důchodců či
občané obce, a to pro svou spolkovou činnost i pro pořádání
kulturních akcí. Jednou z mnoha výhod využití tohoto zázemí
bude mimo jiné i bezbariérový přístup. Termín realizace této
akce je předmětem jednání a bude třeba rozhodnout o jejím
dalším průběhu, zejména s ohledem na možnost získání
finanční podpory z dotačních prostředků.

6. V dubnu letošního roku jsme zpracovali a podali žádost o
dotaci MAS–Partnerství Moštěnka, o.p.s. v rámci 6. výzvy
Programu rozvoje venkova, do F 9 - Základní služby a
obnova vesnic ve venkovských oblastech na rekonstrukci
hygienického zařízení ZŠ Stará Ves. Následně jsme obdrželi
potvrzení o registraci žádosti a výsledek administrativní
kontroly a kontroly přijatelnosti na MAS.Žádost bude dále
zaslána ke schválení Státnímu zemědělskému intervenčnímu
fondu. Předpokládané finanční náklady této akce jsou
499 000,--Kč. V případě schválení žádosti by dotace činila
399 000,--Kč, což činí 80 % celkových uznatelných nákladů.

Následující články zpravodaje obsahují informace o již
zrealizovaných akcích obce, příspěvky a informace o činnosti
základní a mateřské školy, spolkůobce nebo o historii obce.

Touto cestou si dovoluji poděkovat za odvedenou práci
v uplynulém půl roce zastupitelům, pracovníkům obce,
pracovníkům školy, aktivním členům spolků a všem, kteří
přispíváte k lepšímu vzhledu naší obce např. údržbou zeleně
nebo ke kulturně společenskému životu v naší obcí
pořádáním akcí pro veřejnost.

Všem přeji krásné prázdniny, hezkou dovolenou, léto plné
slunce, pohody a odpočinku.

Bc. Jiřina Mádrová
starostka obce
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USNESENÍ Č. 17 ZE ZASEDÁNÍ
ZASTUPITELSTVA OBCE
STARÁ VES KONANÉHO DNE
14. 12. 2020
Zastupitelstvo obce Stará Ves
provedlo kontrolu plnění usnesení a
zápisu z jednání zastupitelstva ze dne
29. 9. 2020 a zároveň schválilo
ověřovateli zápisu p. Jarmilu
Lojdovou a p. Moniku Dvořákovou a
zapisovatelem Ing. Alenu
Raimrovou,

-schválilo program zasedání
Zastupitelstva obce Stará Ves
konaného dne 14. 12. 2020,

-vzalo na vědomí provedení
rozpočtových opatření za měsíc září,
říjen a listopad 2020,

-vzalo na vědomí provedení
Dílčího přezkoumání hospodaření
obce Stará Ves za rok 2020,
uskutečněného dne 7. 10. 2020. Při
dílčím přezkoumání hospodaření
obce Stará Ves za rok 2020 nebyly
zjištěny chyby a nedostatky,

-projednalo návrh opatření obecné
povahy, kterým se vydává Změna č. 1
Územního plánu Stará Ves,
zpracovaná firmou AURatelier,
Dolní Hejčínská 31, 779 00 Olomouc,
vedoucí projektant Ing. arch. Eva
Tempírová, v 07/2020, důvodovou
zprávu k usnesení o vydání Změny
č. 1 Územního plánu Stará Ves
včetně její přílohy a zároveň vzalo na
vědomí důvodovou zprávu k usnesení
o vydání Změny č. 1 Územního plánu
Stará Ves včetně její přílohy a vydalo
po ověření Změnu č. 1 Územního
plánu Stará Ves formou opatření
obecné povahy,

-vzalo na vědomí provedení
kontroly finančního výboru konané
dne 27. 11. 2020,

-vzalo na vědomí provedení
kontroly kontrolního výboru
konané dne 27. 11. 2020,

-vzalo na vědomí provedení
kontroly hospodaření obce Stará
Ves, provedené dne 27. 11. 2020
nahrazující interní audit dle zákona
č. 320/2001 Sb., v platném znění a
nemá k němu připomínky,

-schválilo uzavření smlouvy o dílo

s firmou Správa a údržba silnic
Kroměřížska, s.r.o., Kotojedy 56,
767 01 Kroměříž, IČ:26908298, na
zakázku „Oprava chodníku v obci
Stará Ves“,

-schválilo Střednědobý výhled
rozpočtu obce Stará Ves na období
2021-2023,

-schválilo Rozpočet obce Stará Ves
na rok 2021,

-schválilo poskytnutí neinvestičního
příspěvku na provoz Základní školy a
mateřské školy Stará Ves, příspěvkové
organizace, okres Přerov, IČ:75026511
ve výši 480 000,--Kč,

-schválilo stočné na rok 2021 ve
výši 29,--Kč/m3 včetně příslušné
sazby DPH,

-schválilo od roku 2021 cenu za
nájem hrobových míst + služeb
s nájmem spojených ve výši
30, Kč/m2/rok,

-schválilo podání žádosti o dotaci
do Státního fondu dopravní
infrastruktury na opatření ke zvýšení
bezpečnosti nebo plynulosti dopravy,

-projednalo a schválilo složení dvou
inventarizačních komisí, které
provedou inventarizaci majetku dle
plánu inventur v termínu 4. 1. 2021
- 25. 1. 2021,

-vzalo na vědomí informaci o
průběhu realizace lokálních
biocenter - starostka zrekapitulovala
informace z kontrolního dne č. 3
k Založení vybraných krajinných
prvků v k. ú. Stará Ves u Přerova,
který se konal 1. 12. 2020,

Starostka podala informace
k rekonstrukci veřejného osvětlení.
Zastupitelstvo obce Stará Ves vzalo
na vědomí zvýšení ceny díla o cca
206 891,- Kč bez DPH, včetně DPH
cca 250 000,- Kč. Dodatky ke
smlouvě jsou zveřejněny na profilu
zadavatele,

-schválilo bezúplatné nabytí
pozemku parc. č. 83, ostatní plocha,
pohřebiště, o výměře 3773 m2,
pozemku parc. č. 84, zastavěná
plocha a nádvoří, o výměře 39 m2,
jehož součástí je stavba, budova bez
č. p. nebo ev., stavba občanského
vybavení, a pozemku parc. č. 85,

zahrada, o výměře 887 m2, zapsaných
u Katastrálního úřadu pro Olomoucký
kraj, katastrální pracoviště Přerov, od
Římskokatolické farnosti Stará Ves u
Přerova.

USNESENÍ Č. 18 ZE ZASEDÁNÍ
ZASTUPITELSTVA OBCE
STARÁ VES KONANÉHO DNE
3. 3. 2021
Zastupitelstvo obce Stará Ves
provedlo kontrolu plnění usnesení a
zápisu z jednání zastupitelstva ze dne
14. 12. 2020 a zároveň schválilo
ověřovateli zápisu p. Jarmilu
Lojdovou a p. Moniku Dvořákovou a
zapisovatelem Zitu Darebníčkovou,

-schválilo program zasedání
Zastupitelstva obce Stará Ves konaného
dne 3. 3. 2021,

-vzalo na vědomí provedení
rozpočtových opatření za měsíc
prosinec 2020 a leden 2021,

-schválilo poskytnutí dotace ve výši
10 000,- Kč CDD Emanuel a ukládá
starostce uzavření smlouvy o
poskytnutí dotace,

-schválilo poskytnutí dotace ve výši
40 000,- Kč pro Sport Club Stará
Ves, z.s. a ukládá starostce podpis
smlouvy,

-schválilo poskytnutí dotace ve výši
20 000,- Kč Mysliveckému spolku
Stará Ves a ukládá starostce uzavření
smlouvy o poskytnutí dotace,

-schválilo poskytnutí dotace ve výši
10 000,- Kč SH ČMS-Sbor
dobrovolných hasičů Stará Ves a
ukládá starostce uzavření smlouvy o
poskytnutí dotace,

-schválilo podání žádosti do
dotačního programu na podporu
rekonstrukcí sportovních zařízení
v obcích Olomouckého kraje v roce
2021 a deklaraci závazku ponechání
majetku pořízeného z dotace po
dobu 10 let v majetku obce a
zároveň souhlasí s realizací akce
v případě získání dotace,

-vzalo na vědomí informace z valné
hromady Spolku odpady
Olomouckého kraje, z.s.,

-schválilo uzavření smlouvy o
budoucí smlouvě o zřízení věcného

Z jednání zastupitelstva obce Stará Ves
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břemene a dohodu o umístění stavby
č. IV-12-8019360/VB1 za účelem
stavby zařízení distribuční soustavy -
zemního kabelového vedení NN,

-projednalo a schválilo, že cena za
nájem urnového místa včetně služeb
s nájmem spojených zůstává stejná
jako v předchozím období, tj.
100, -Kč /urnové místo/ rok,

-bere na vědomí předání staveniště
na akci Oprava chodníku v obci Stará
Ves – větev 2,

-bere na vědomí zahájení prací na
opravě sociálního zařízení v pálenici,

-bere na vědomí podání žádosti o
dotaci v rámci fische F9- Základní
služby a obnova vesnic ve venkovských
oblastech, na rekonstrukci
hygienického zařízení v naší základní
škole.

USNESENÍ Č. 19 ZE ZASEDÁNÍ
ZASTUPITELSTVA OBCE
STARÁ VES KONANÉHO DNE
26. 5. 2021
Zastupitelstvo obce Stará Ves
provedlo kontrolu plnění usnesení a
zápisu z jednání zastupitelstva ze
dne 3. 3. 2021 a zároveň schválilo
ověřovateli dnešního zápisu
p. Jarmilu Lojdovou a Ing. Alenu
Raimrovou a zapisovatelem Moniku
Dvořákovou,

-schválilo program zasedání
Zastupitelstva obce Stará Ves konaného
dne 26. 5. 2021,

-vzalo na vědomí provedení

rozpočtových opatření za měsíc únor,
březen a duben 2021,

-vzalo na vědomí provedení
přezkoumání hospodaření obce
Stará Ves za rok 2020,
uskutečněného dne 3. 3. 2021, při
přezkoumání hospodaření obce
Stará Ves za rok 2020 nebyly
zjištěny chyby a nedostatky,

-projednalo a schválilo účetní
závěrku obce Stará Ves za rok 2020
(viz. protokol o schválení účetní
závěrky),

-schválilo celoroční hospodaření
obce a Závěrečný účet obce Stará
Ves za rok 2020 včetně Zprávy o
výsledku přezkoumání hospodaření
obce Stará Ves za rok 2020 bez
výhrad,

-projednalo a schválilo účetní
závěrku zřízené příspěvkové
organizace Základní škola a mateřská
škola Stará Ves, okres Přerov,
příspěvková organizace, IČ:75026511
za rok 2020 (viz. protokol o schválení
účetní závěrky),

-schválilo příděl zlepšeného
hospodářského výsledku ve výši
74 462,35 Kč do rezervního fondu
příspěvkové organizace Základní
škola a mateřská škola Stará Ves,
okres Přerov, příspěvková
organizace, IČ:75026511,

-schválilo poskytnutí dotace ve výši
40 000,- Kč Sport clubu Stará Ves,
z.s., IČ:75045826 na zajištění
kulturního, společenského a
sportovního programu hodových

oslav a ukládá starostce uzavření
smlouvy o poskytnutí dotace,

-schválilo přijetí dotace a uzavření
smlouvy v rámci dotačního titulu
Olomouckého kraje „Dotace na
pořízení, technické zhodnocení a
opravu požární techniky a věcného
vybavení a zajištění akceschopnosti
JSDH obcí Olomouckého kraje 2021
ve výši 8 000,- Kč,

-schválilo poskytnutí dotace ve
výši 10 000,- Kč pro mobilní hospic
Andělé Stromu života p.s., která
poskytuje péči pro široké spektrum
osob s různými typy diagnóz,
specializovanou paliativní péči
nemocným pacientům, pomoc v péči
osobám blízkým a pozůstalým a
ukládá starostce uzavření darovací
smlouvy,

-vzalo na vědomí informace o
průběhu realizace akce „Oprava
chodníku v obci Stará Ves větev 2“ a
uzavření Dodatku č. 1 ke smlouvě o
dílo č. 6/2021 uzavřené dne
1. 2. 2021,

-prohlásilo, že má financování
vlastního podílu akce zajištěno
z vlastních prostředků vedených na
účtu obce Stará Ves u KB a.s.
pobočka Přerov, (schválení tohoto
usnesení bylo požadováno jako
příloha k žádosti o dotaci na
„Sportovní zázemí v obci Stará Ves“
do dotačního titulu NSA 21 -
Regionální infrastruktura do 10
milionů).
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Informace pro občany

Z jednání zastupitelstva obce Stará Ves

foto J. Šiška ml.

VÝSADBA STROMŮ A KEŘŮ NA VEŘEJNÉM PROSTRANSTVÍ

Výsadba stromů a keřů na veřejném prostranství ve vlastnictví obce je možná jen se souhlasem obecního úřadu. Podle
platných zákonů je vlastníkem vysazených dřevin vlastník pozemku, na kterém byla dřevina vysazena.

Máte-li zájem zkrášlit veřejná prostranství ve svém okolí, přijďte se poradit, zda váš záměr není v rozporu s plánovaným
využitím pozemků a výsadbě nebrání například vedení inženýrských sítí a kanalizace. Společně určitě najdeme vhodný
prostor pro výsadbu.

Obecně platí, že pro stromy s růstem přesahujícím výšku 3 metrů je přípustná vzálenost výsadby od hranice pozemku
3 metry, pro ostatní stromy 1,5 metru. Pro bližší výsadbu od hranice pozemku je potřeba souhlas majitele sousedního
pozemku. Dřeviny vysazené bez souhlasu obecního úřadu, jejichž výsadba porušuje výše uvedené zásady, budou přemístěny
do vhodnější obcí vytipované lokality.
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Informace pro občany

foto firma Atregia s.r.o.

foto J. Šiška ml.

INFORMACE O PRŮBĚHU PROVEDENÍ AKCE „OPRAVA CHODNÍKŮ V OBCI STARÁ VES VĚTEV 2"

Opravu chodníku prováděla na základě uzavřené smlouvy o dílo Správa a údržba silnic Kroměřížka, s.r.o. Staveniště bylo
předáno začátkem března. V polovině března bylo provedeno uložení kabelu CETIN do speciálních chrániček. Tyto práce
prováděla firma SITEL na základě požadavku firmy CETIN. Následně pokračovaly práce na opravě chodníku. Nejprve byly
vyměněny obruby, připraven podklad na kladení dlažby, následně bylo provedeno samotné dláždění, zapískování a
doasfaltování krytu vozovky. Stavba byla dokončena v řádném termínu a dne 13. 5. 2021, byla provedena závěrečná prohlídka
stavebním úřadem a následně vydán kolaudační souhlas. Byl uzavřen dodatek č.1 smlouvy o dílo, jehož součástí je vyčíslení
víceprací a méněprací. Konečná cena fakturovaná Správou a údržbou silnic Kroměřížska, s.r.o. byla zhruba o 3 700, - Kč nižší
oproti uzavřené smlouvě o dílo a činila 703 819,- Kč. Vyčíslení víceprací a méněprací je součástí uzavřeného dodatku č. 1 ke
smlouvě o dílo. Věříme, že nově opravený chodník bude po dlouhou dobu sloužit obyvatelům obce.

MÍSTEM ZPĚTNÉHO ODBĚRU PNEUMATIK JSOU AUTOSERVISY A MÍSTA PRODEJE PNEUMATIK.
NNEE SSBBĚĚRRNNÉÉ DDVVOORRYY ČČII OOBBEECCNNÍÍ SSYYSSTTÉÉMMYY SSBBĚĚRRUU OODDPPAADDUU

Pneumatika už není komunální odpad. Místa zpětného odběru / MZO / odebírají pneumatiky bez ohledu na
nákup, prodej, či poskytnutou službu bezplatně od konečných uživatelů (občan, podnikatel) tj. těch, kteří
využívají pneumatiky výhradně pro svoji potřebu.

Pneumatiky musí být čisté, bez disků a bez dalšího komunálního odpadu. V případě, že jsou znečištěny a místo
zpětného odběru má důvodnou obavu, že může dojít ke kontaminaci provozovny či ohrožení zdraví jeho
zaměstnanců, lze převzetí odmítnout.

Upozorňujeme, že jestliže místo zpětného odběru odmítne bezdůvodně přebrat pneu či sběr jakkoli zpoplatní,
konečný uživatel si může stěžovat u České inspekce životního prostředí, případně u společnosti ELTMA.

Pro odevzdání pneumatik můžete využít například těchto sběrných míst v našem nejbližším okolí:
Přerov 750 02 9. května 113 Jiří Heinz s.r.o. Magyar Suzuki Corp. Ltd. branch office Czech Rep., org. složka
Přerov 750 02 Kojetínská 3036/56 Autoklimeš s.r.o. TOMKET, s.r.o.
Přerov 750 02 Kojetínská 77 Kornel Kolář Autosport s.r.o. TOMKET, s.r.o.
Přerov 750 02 Lověšice PETROIL CZ s.r.o. FIAT CHRYSLER AUTOMOBILES ČR s.r.o.
Přerov 751 24 Olomoucká 440/44 Autocentrum Přerov CZ s.r.o. Porsche Česká republika s.r.o.
Přerov 750 02 Polní 3258/17 LKQ CZ s.r.o. LKQ CZ s.r.o.
Přerov 750 02 PolníI 14 F. 67 s.r.o. FORD MOTOR COMPANY, s. r. o.
Přerov 750 02 Tržní 3130/3b CMN s.r.o. Renault Česká republika, a.s.
Přerov 751 24 U Silnice 70/7 SIBOM s. r. o. Van den Ban Autobanden B.V.
Přerov 751 24 U Silnice 13/36 Robert Jedlička POLMER, spol. s r.o.
Holešov 769 01 Količín 8 František Navrátil IHLE CZECH, s.r.o.
Holešov 769 01 Palackého 1385 Lubor Kundera Pneuservis FLEKC s.r.o.
Holešov 769 01 Tovární 1250 DOBE - CAR s.r.o. FIAT CHRYSLER AUTOMOBILES ČR s.r.o. Holešov

foto J. Šiška ml.
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DNE 7. 7. 2021 BYLY ZAHÁJENY PRÁCE NA STAVBĚ: REALIZACE SPOLEČNÝCH ZAŘÍZENÍ
V K. Ú. STARÁ VES U PŘEROVA ETAPA I. ČÁST 1 – POLNÍ CESTY

V rámci této stavby proběhne rekonstrukce stávající polní cesty C9 vedoucí od cesty C10 (viz. přiložená mapka) k objektu
vodárny. Tato cesta bude mít povrch z mechanicky zpevněného kameniva. Rekonstrukce cesty C10 vedoucí k věži vysílače a
dále pokračující k lesu Dubina po odbočku na Karlovice bude provedena z asfaltobetonu. Řešeno bude i odvodnění srážkové
vody z komunikací. Po dobu rekonstrukce cest bude zakázán vstup na staveniště.

Informace pro občany

POKRAČUJÍ PRÁCE NA TŘECH
VYBUDOVANÝCH LOKÁLNÍCH BIOCENTRECH

Firma Kavyl spol. s.r.o. od jara pokračovala s realizací
projektu lokálních biocenter. Mezi řady vysazených stromků
a keřů její pracovníci zaseli trávu a pro snížení výparu a
zabránění růstu plevelů byl u stromků posypán pás o šířce
50 cm vrstvou drcené kůrodřevní hmoty. Po dobu tří let bude
pokračovat následná péče spočívající v zálivce stromků, pletí
pásů kůrodřevní hmoty u dřevin a sečením trávy.

foto J. Šiška ml.

PRACOVNÍCI OBCE OBNOVILI OVOCNOU
ALEJ OD STŘEDISKA PANA JIŘÍHO ZANÁŠKY

SMĚREM K OBCI

V rámci obnovy alejí v katastru obce zde její pracovníci
provedli vykácení starých a uschlých stromů. Následně
vysázeli alej novou, kterou také zajistili proti okusu zvěře
a postarali se o zálivku nově rostoucích ovocných stromů.
Vpříštím roce počítáme s dalšími výsadbami ovocných
stromů.

foto J. Šiška ml.
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Informace pro občany

POKRAČUJÍ PRÁCE NA REKONSTRUKCI
PĚSTITELSKÉ PÁLENICE

I v letošním roce v pěstitelské pálenici provádíme nutné
opravy. Stávající sociální zařízení již byla krajně nevy-
hovující, a proto proběhla jejich rekonstrukce tak, aby
odpovídala současným hygienickým předpisům.

OPRAVA KAPLE PANNY MARIE V LESE DUBINA

Kaple je jednoduchou jednolodní stavbou pocházející z let
1873  - 1874. Společně se Svatou studánkou vytváří krásné místo
využívané k poutím i odpočinku procházejících. Díky vlhkému
lesnímu prostředí a vzlínající vlhkosti bylo nutné přistoupit
k opravě havarijního stavu vnitřních i vnějších omítek budovy a
jejího střešního pláště. Opravy kapličky budou probíhat v letních
měsících. Upozorňujeme návštěvníky tohoto poutního a turistického
místa na omezení, vyplývající z důvodů prováděných oprav.

Z historie

Jak se na Hané pěstovalo a zpracovávalo
konopí
/Podle vyprávění stařenky Charuzové z Uhřičic zapsala
žákyně Zdeňka Macourková v roce 1925/

Konopě sme sívale na sv.Antonínka, abe rostlo ažpo
kolínka. Konopě só hlavaty a poskonny. Konopí se seje

hodně husto a dežužposkonny se začale prášeť, tož se hlavaty
zvlášť a poskonny zvlášť trhale.

Jak se vesušele, tož se osm aždvanáct dní ve stojaté vodě
močile, potom se rozdělale a usušile se. Dežbele suchý, tož se
na trdlici třele. Potom se v pece po chlebě sušile a na potirkách
potirale.
Potom se kachlovale. Kódel sme motale do tróbelek, konopě
do ženiček. Pak se předlo. Kóde1 extra a konopí extra.
Hotová příza se motala na motovidle do pasominek.
Pasominko belo šedesát niti. Přiza se péchovala v péchovni.
Péchovňa bel sódek, do teho se dala na spodek přiza, naňu
plachetka, na to se nasepalo popela, a polilo vřeló vodó.
Potom sa přiza v horké vodě veprala, usušila a mosela ke
kadlcovi. Plátno belo konopny a počesny. Potom se plátno
bělelo. Do země se zarazile dřevěny vidlice, na te se naplo
plátno a stružní vodó polivalo. Plátno se muselo ešce
kolekeráťpéchovaťnež se vybílelo. Taky ušity plátno se
péchovalo místo prani. Obyčéně po pečeni chleba.

Když jsem si text přečetl, nebyl jsem ze všeho příliš
moudrý. Je to psáno hanáckým nářečím, názvy

nářadí a popis zpracování konopí mi nic neříkaly.
Uvědomil jsem si ale, že hanácky se hovořilo i v naší
obci, její obyvatelé zpracovávali konopí stejně jako
v Uhřičicích.

Svůj oděv si dokázali téměř celý zhotovit doma
z konopných a později lněných vláken. Jako žák školou
povinný jsem na půdě a na komoře nacházel různé
nástroje, o kterých rodiče věděli jen to, že se kdysi
používaly při výrobě nití z konopí a lnu. Začal jsem
pátrat po literatuře, která by mi pomohla pochopit text
zápisu a našel jsem mnoho potřebných faktů, o kterých
bych se s vámi rád podělil. Možná i vás bude zajímat, jak
naši předkové žili a co všechno dokázali.

Konopí je rostlina, známá již ve starověku. Pochází ze
Střední Asie, jeho pěstování se rozšířilo po celém světě.
Indické konopí je dnes bohužel užíváno jako droga,
konopí seté, tzv. technické, bylo pěstováno především
pro zpracování vláken z jeho stonků a k výrobě tkanin.
Je to jednoletá dvoudomá bylina, to znamená, že ze
zasetých semen vyrůstají vyšší a štíhlejší rostliny samčí
/poskonné konopí/, ze kterých se získává kvalitnější
vlákno i rostliny samičí, jejichž vlákno je kratší a méně
kvalitní. Semena obou druhů jsou naprosto stejná,

foto J. Šiška ml.
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Z historie

teprve vzešlé rostliny lze podle listů a květů rozeznat.
V srpnu se sklízely samčí rostliny, samičí konopí se
vytrhávalo až na podzim po dozrání semene o vázalo se
do snopů nebo otýpek, stavělo do „budek“ a po vyschnutí
se pomocí drhlenů zbavovalo semene a teprve potom
následovalo další zpracování.

V Uhřičicích takto nepostupovali. Když samčí rostliny
začaly uvolňovat pyl, vytrhali poskonné i hlavaté konopí
a každý druh zvlášť svázali do snopů pro další
zpracování. Až slunce rostliny vysušilo, ponořili je celé
do stojaté vody, zatížili je tak, aby nevyplavaly a nechali
je 8 až 12 dní močit, aby se dřevitá hmota stonků dobře
oddělovala od vlákna. Okolí močidla bývalo vysázeno
vrbami, aby byla močená hmota zastíněna. Ve Staré Vsi
měli určitě také taková močidla, za určitý poplatek však
odváželi konopí močit i do blízké obce. Po ukončení
procesu se otepi musely rozvázat, rostliny vyprat a usušit.

Následovalo tření na trdlici. Na dřevěném zařízení se
stonek lámal a hladil, dřevité jádro /pazdeří/ bylo
oddělováno od vlákna. Vlákna se zbytky stonků se
znovu sušila v peci po pečení chleba a dál zpracovávala
na potírkách. Je to nástroj podobný trdlici, ale
s dvojitým dřevěným nožem se zubovitým nebo
hladkým ostřím, kterým se rychle přejíždělo přes visící
stonky, zbylé dřevnaté části tak odpadávaly. Poslední
částí bylo kachlování. Vlákno se po hrstích protahovalo
přes vochli /prkno s ocelovými hroty/, sloužící jako
hřeben. Zbavovalo se zcuchaných a zauzlených smotků,
oddělovalo se dlouhé vlákno a koudel. Koudel byla
vlastně odpad při čištění vláken, dál se využívala jako
vycpávkový materiál a k výrobě méně kvalitních přízí.
Pokud ji hospodář nepotřeboval pro další vlastní
zpracování, mohl ji prodat na trzích. Na jaře roku 1868
chtěli této možnosti využít Šiškovi, bydlící v čísle 31
/dnes Možíšovo/. Zboží naložili na vůz den předem a
následující den ve 3 hodiny ráno chtěli vyjet prodávat.
Obcházeli kolem vozu se světlem, zapálili koudel na
voze, oheň se rychle rozšířil na doškovou střechu domu
a šířil se dál, na spodní straně návsi tehdy vyhořelo
20 obytných stavení a chlévů a 15 stodol.

Počesaná konopná vlákna se svazovala po hrsti do
uzlů aby se mohla uložit a nitě se z nich předly až
v zimě, když skončily ostatní polní práce. K předení
bylo třeba cviku a trpělivosti, proto se již pěti a šestileté
dívky začínaly na tuto práci připravovat. Přadlena si
hrst čistého vlákna stužkou uvázala na přeslici /tyč na
podstavci o třech nožkách nebo zapuštěná v desce, na
které mohla sedět/, vytahovala vlákna a nasliněnými
prsty je stáčela v jednoduchou nit. Stáčenou přízi
navíjela druhou rukou na vřeteno s přeslenem na
spodním konci, který zajišťoval rovnoměrné otáčky
vřetena. Na přástky se vždy do domácností sešlo
několik žen, bavily se jako při draní peří - vyprávělo se
a zpívalo. Hospodyně vždy připravila pohoštění „na
slinu”, aby přadlenám nevyschlo v ústech, nasucho

stáčená nit neměla lesk ani pevnost. Již od středověku
se k předení používal také kolovrat, který dokázal stáčet
a navíjet vlákna mnohem rychleji. Ještě v roce 2011
v jedné staroveské rodině uchovávali kolovrat, který
jejich předkové kdysi používali. Napředená nit se mohla
znovu stáčet pro tkaní pevnějšího plátna - obvykle to
bylo ze dvou nebo tří nití z jemného konopí.
Z hlavatého konopí vznikala „koudelná příze“ menší
kvality. Hotová příze se z vřetena přemotávala na
dřevěné motovidlo po 60 nitích /po šedesáti otáčkách/,
tím se měřila hotová práce a po sejmutí z tohoto nářadí
se mohla prodávat za určitou cenu. Aby se při tom
nešidilo, tak někde motovidla cejchovali, aby na nich
bylo namotáno stejné množství příze. Pro svou potřebu
přízi dál „pejchovali v pejchovni“. Byl to dřevěný
soudek s otvorem na vypouštění vody, upevněný na
nožkách tak vysokých, aby se pod něj dala postavit
putýnka. Do uzavřeného soudku se na dno dala příze,
na ni plachetka, na kterou se nasypal dřevěný popel a
vše se zalilo vřelou vodou, ohřátou při pečení chleba.
V chladnoucí vodě se příze vyprala, vysušila a odnesla
ke tkalcovi. Byl to profesionál, jeho prací se nebudu
zabývat. Hotové plátno předal majiteli a následovalo
bělení. Do země museli zapustit dřevěnou konstrukci
tak, aby na ni položené a upevněné plátno zůstalo nad
zemí, to se pak polévalo vodou a nechávalo sluncem
vysušit.

I několikeré opakování tohoto postupu však nestačilo.
Pokud mělo být plátno krásně bílé, muselo se znovu i
několikrát pejchovat, ušité části oděvů se při praní rovněž
vždy pejchovaly. Pokud mělo být plátno barevné, u
vybraných textilií se barvila hned příze, hrubší tkaniny se
barvily až hotové.

Naši předkové dovedli ale využít každou část konopí.
Část sklizeného semene uskladnili na příští setbu, z části se
lisoval jedlý olej a olej na svícení, část se konzumovala
přímo. Semenu určenému k jídlu nebo na krmení se říkalo
semenec, jedlému oleji semencový olej. Vylámané pazdeří
sloužilo jako podestýlka pro dobytek, na zateplení staveb i
do hliněných mazanic na půdy a podlahy. Ze silných
kořenů konopí vyráběli uhlíři nejkvalitnější dřevěné uhlí.

Rostlina nachází široké uplatnění i v dnešní době.
Konopí se využívá v lékařství, ve farmaceutickém,
kosmetickém a potravinářském průmyslu, lze z něho
vyrábět papír. Vlákna slouží pro výrobu pytloviny,
plachtoviny, koberců, sítí, tkaných řemenů a pevných lan.

Z krátkých vláken - z koudele - se vyrábějí provazy a
izolační materiály. Rostliny jsou díky svému vzrůstu
vhodné k produkci biomasy. Konopí je rostlinou
budoucnosti, zemědělští odborníci předpokládají, že
plochy konopím oseté půdy stále porostou.

Jaroslav Šiška st.
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Z činnosti ZŠ a MŠ Stará Ves

Pololetní vysvědčení

Konec ledna je pro malé i velké žáky prvním
obdobím zúročení jejich práce, snahy a píle. Svá

vysvědčení si bohužel ze školy letos odnesli jen žáčci
první a druhé třídy. Ti si naplno užili svůj slavnostní
den, vyslechli si hlavně pochvaly osobně. Ostatní děti
dostaly vysvědčení naskenované do osobních schránek
v Google učebně. Žáci čtvrté a páté třídy měli třídnickou
hodinu, kde proběhlo sebehodnocení pololetí, a potom
děti zábavnou formou doplňovaly neúplné věty.
S dojetím zazněla slova, jak dětem chybí škola a jak se do
ní moc těší a hlavně se děti shodovaly, že by si nikdy
nemyslely, že takové věty z jejich úst zazní.

Distanční výuka - 2. pololetí šk. roku
2020/2021

Bohužel i v novém roce se žáci 3., 4. a 5. ročníku
nevrátili zpět do školních lavic. Distanční výuka

pokračovala ve stejném režimu jako na podzim 2020.
Online výuka byla realizována prostřednictvím
GOOGLE WORKSPACE (dříve G Suite). Děti již
prostředí učebny dobře znaly a nečinilo jim již žádné
potíže připojování a orientace v zadávaných úkolech a
pokynech všech paní učitelek. V únoru 2021 proběhla
ve škole inspekční činnost, která sledovala nastavené
platformy, online výuku i souběžně probíhající
prezenční výuku 1. a 2. ročníku. ČŠI se líbilo v naší
škole i v prostředí online výuky. Naše děti i paní
učitelky byly pochváleny, což vedení školy samozřejmě
udělalo velkou radost. Bohužel od 1. března 2021 vláda
opět rozhodla o uzavření všech základních i
mateřských škol. Moc jsme se všechny těšily na naše
žáčky i děti v MŠ, netrpělivě jsme sledovaly zprávy
v médiích a 12. dubna se konečně navrátili žáci
1. stupně do škol a předškolní děti do MŠ.

Velké poděkování patří všem zaměstnancům školy,
zákonným zástupcům i jejich rodinám a dětem, jak se
velmi zodpovědně, vstřícně zhostili nelehkých úkolů,
které nám celý tento školní rok přinesl.

Školní družina

Školní družina se po dlouho očekávaném rozvolnění
opět rozběhla v plném proudu. Pracujeme ve dvou

odděleních, jedno s dojíždějícími žáky do 13:30 a druhá
skupina do 15 hodin. Čas plný společných her trávíme
nejraději v okolí školy - na zahradě, dvoře nebo na
hřišti. Rádi prozkoumáváme s dětmi blízká místa -

u věže, les Dubina, Héky, cestu ke družstvu.V rámci
zájmových aktivit společně tvoříme, hrajeme stolní hry,
čteme, malujeme, sportujeme a občas i kuchtíme. Děti
se účastní také kroužků - keramiky, hry na kytaru a
ručních prací.

Velikonoční putování

Během Velikonoc se naši nejmenší z MŠ a žáci ze
ZŠ spolu s rodiči a kamarády vydali na

Velikonoční putování. Trasa začínala od školy,
pokračovala dle vyznačených fáborek na hřiště, ke věži,
dále ke křížku a k obecnímu úřadu, kde byl cíl. Na
každém stanovišti děti měly splnit určitý úkol a sbírat
indicie. Za splnění trasy a úkolů na děti čekala sladká
odměna. Jsme rádi, že i když počasí nám ne vždy úplně
přálo, účast byla hojná a akce se dle spokojených
úsměvů dětí i rodičů vydařila.

Den Země

Ve dnech 22. a 23. dubna přispěli žáci naší školy
k očistě obce a zároveň naší Země. Společně jsme
posbírali asi 4 plné pytle odhozených odpadků. Největší
úlovek našli žáci 3. ročníku na okraji lesíka Gryngle.
Mezi nasbíraným odpadem byly nejčastěji plechovky od
nápojů, papírové obaly od sladkostí a nedopalky
cigaret. Páteční trasu okolím Staré Vsi jsme si moc
užili. Žáci šli po jednotlivých třídách do Přestavlk, dále
lesem, kolem vodárky až ke hřišti.

Po cestě poznávali rostoucí dřeviny a z kartiček
živočichy, kteří žijí v naší blízkosti. Děti také
obdivovaly les plný rozkvetlých sasanek, plicníků a
orsejí.
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72 hodin

Letošní rok jsme v rámci projektu 72 hodin zkrášlili
a rozkvetli školní zahradu. Oslovili jsme rodiče a

prarodiče, aby nám poslali trvalky, bylinky a odkopky
keříků ze svých zahrádek.

Vstřícnost byla veliká a následující den jsme po
třídách všechny rostliny vysadili na školní zahradě.

Přál nám i deštík a všechno dostatečně zalil. Jsme
vděční za krásnou spolupráci a ochotu rodičů a
prarodičů našich žáků.

Multikulturní výchova

Součástí vzdělávacího programu jsou tzv. průřezová
témata. Jedním z nich je i multikulturní výchova.

V letošním školním roce byla zaměřena na práva dětí.
Spolu s nimi děti odhalovaly také povinnosti a pravidla
soužití z nich vyplývající a nutná k tomu, aby jejich
práva byla naplněna. Padlo mnoho zajímavých názorů,
dotkli jsme se mnohých vážných témat.

Čarodějnice

Ve čtvrtek 30. dubna 2021 od rána i v naší škole i
školce létaly čarodějnice a čarodějové. Děti i paní

učitelky se proměnily na strašidelné bytosti a užívaly si
den před filipojakubskou nocí. Všichni řešili
čarodějnické rébusy, křížovky, učili se zaklínadla,
počítali s malou čarodějnicí, vyráběli bublající lektvary a

velké třídní čarodějnice. Proletěli se v tělocvičně, kde si
vyzkoušeli let na koštěti i čarodějnickou nelehkou
stezku. Sbírání pavouků a hadích očiček si užily děti na
školní zahradě a moc je bavila velká pavoučí síť, kde
pavoučice Gréta číhala a těšila se, kdo neprojde
pavučinou a dá si ho ke svačině. Také si malí čarodějové
a čarodějky vyvěštili, čím se narodí v příštím životě.

Den Evropy

Každoročně si 9. května připomínáme Den Evropy
jako symbol přátelství, spolupráce a vzájemného

poznávání mezi národy. Letošní projektový den byl ve
znamení turistiky, památek a zajímavostí především
okolních zemí. Děti se navzájem informovaly, která místa
navštívily a co zajímavého zde zažily. Do mapy pak
zakreslily Českou republiku jako srdce Evropy.

Povídání doplnilo zajímavé vzdělávací video Evropské
pexeso, které nám přiblížilo jednotlivé evropské státy. Žáci
4. a 5. ročníku plnili interaktivní „únikovku“ plnou kvízů a
také informací.

Ještě na druhý den říkali paní učitelce, že si
“pobrukovali” melodii z hymny Evropské unie.
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Zápis 1. třída

Přijmout a zhostit se role školáka je významným
mezníkem v životě každého dítěte. Svou

připravenost musí prokázat u zápisu při plnění spousty
úkolů. Již druhým rokem byly ale děti o tuto událost
ochuzeny. Předškoláci naší školy měli možnost prožít
své “přijetí do školy” alespoň dodatečně. Četli, psali i
počítali, hledali zapeklitá řešení a malovali s motýlem
Třepetálkem. Vyzkoušeli si, jaké je to být školákem a
práce se jim náramně dařila.

A tak z 1. třídy odcházeli s úsměvem a pocitem, že už
opravdu do školy mohou.

Den dětí

Den dětí jsme s dětmi oslavily krásnou procházkou
blízkým polesím, kterým nás provázely

nejrůznější pohádkové bytosti. A protože děti rády
pomáhají svým kamarádům v nouzi, pomohly i všem
v lese. Plnily drobné úkoly a za svou snahu získávaly
klíče. Těmi pak spolu se Shrekem a Fionou otevřely
nedobytnou truhlu s pokladem. Pohádkový les, na který
jsme byli pozváni ZŠ Kostelec, doprovázelo pohádkové
počasí a dobrá nálada. Večer se všichni mohli na sebe
také podívat ve zpravodajství televize Nova, která
vysílala záznam z tohoto uspořádaného dne.

Výlet Praha

Dne 17. června ráno se vypravili žáci 5. ročníku
s paní učitelkou třídní na výlet do Prahy.

Z přerovského nádraží vyjeli v 6. 09 hodin vlakem. Po
deváté hodině vystoupili na pražském hlavním nádraží a
čekal je celodenní okruh Prahou. Přejeli metrem na
Malostranskou stanici a pak se vydali Valdštejnskou
jízdárnou, po Starých zámeckých schodech na Hrad.
Napočítali 100 schodů a obdivovali výhled na Prahu
z hradního barbakánu. Na Hradě se podivovali nad
prázdnotou bez turistů. Na jednu stranu to bylo
příjemné, ale shodli se, že je to smutné. Moc se jim líbila
všechna místa v prohlídkovém okruhu na Pražském
hradě - Starý královský palác, Bazilika sv. Jiří, Zlatá
ulička i katedrála sv. Víta. V pravé poledne stihli
výměnu hradní stráže a pak po Hradčanském náměstí
okolo Lorety pokračovala jejich cesta na Petřín. Tam je
čekal oběd a pak výstup na pražskou rozhlednu. Výhled
byl nádherný.

V Zrcadlovém bludišti na Petříně si to hezky užili,
zasmáli se a popovídali si o plastickém obrazu, který
zachycuje období Třicetileté války, kdy Švědové
planýrovali Českou zemi. Lanovkou sjeli na Malou
Stranu a kochali se všemi krásami historické Prahy. Od
Kampy až po Václavské náměstí. Na Staroměstském
náměstí stihli Pražský orloj a připomněli si výročí 400
let od popravy českých pánů v červnu 1621. Na Národní
třídě zašli do největšího hračkářství v ČR, tam se jim
samozřejmě líbilo. Na Václavském náměstí si již
unaveně zopakovali, co vše ví o Václavovi a celé soše,
podívali se do krásně opraveného Národního muzea.
V MCDonald's si všichni nakoupili občerstvení na cestu
a po poslední zastávce v historické Fantově budově
hlavního nádraží usedli do vlaku a unavení, plní zážitků
se těšili domů.

Poznáváme náš region

Ve stejný den jako 5. ročník se vydali žáci 4. ročníku
na cyklovýlet ze Staré Vsi do Beňova.

Z činnosti ZŠ a MŠ Stará Ves
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V Beňově navštívili muzeum rodáka arcibiskupa
Antonína Cyrila Stojana, který by v květnu oslavil 170 let.
Na počest tomuto muži bude v červnu v beňovském kostele
posvěcena pamětní deska. Pokochali se krásou Stojanovy
lípy, která v roce 2007 vyhrála Strom roku. Vyplnili
přichystaný pracovní list a popojeli k beňovskému rybníku.
Tam si zopakovali vše, co vědí o ekosystému rybníku.
Nafotili si vzrostlé orobince, nakvetlé lekníny a kosatce.
Pozorovali velkou spoustu živočichů. Po zásluze dostali na
osvěžení zmrzlinu a vyjeli ke Kocandě, kde žáci beňovské
školy označili modrými ťapičkami studánku. Ta se nedá sice
srovnat se Staroveskou studánkou, ale nachází se v krásném
lese, kde se dětem líbilo. Při cestě si naši cyklisté natrhali
krásné již červené třešně a s chutí si na nich pochutnali.
Během cesty a následně ve škole líčili další velkou spoustu
zážitků a i legračních příběhů.

Po tomto velmi úspěšném výletě jsme se rozhodli ve
škole, že na podzim otevřeme pro zájemce cyklo kroužek a
naplánujeme pár výletů v našem okolí.

ZOO Lešná
Děti ze školky i děti z první a druhé třídy si 8. června užily

výlet do ZOO, kde nejen počasí a zrušení roušek přispělo k
úžasnému zážitku. Objevili jsme tři dny staré slůňátko, které
jsme mohli z povzdálí sledovat. Kromě toho nádherného
buclíka jsme viděli spoustu zvířat, pohladili si rejnoky,
odvážlivci i tučňáka, svezli se motorovým vláčkem a
samozřejmě nemohla chybět sladká tečka nakonec.

Projekt Les ve škole

V letošním školním roce se naše škola zapojila do
projektu Les ve škole. Cílem tohoto projektu je pomoci
dětem zamilovat si pobyt v lese, blíže ho poznávat,
naučit se v něm pohybovat a také přispívat k jeho
ochraně. Vzhledem k tomu, že se naše škola nachází
v blízkosti lesa, můžeme plně využívat této možnosti,
také metodických materiálů a inspirací.

Dětem se učení v přírodě líbí, mnohé věci si mohou
doslova “osahat” a navíc utužují své zdraví pobytem
venku.

Kostel Stará Ves

Velké poděkování patří panu Mrázkovi, který
umožnil návštěvu našich žáků v kostele

Nanebevzetí Panny Marie. Děti se dozvěděly mnoho
zajímavých informací o této krásné novogotické stavbě,
která byla postavena na nejvyšším místě na návsi.
Nejvíce žáci obdivovali okenní vitráže a také se jim
líbilo na kůru kostela, kde si prohlédli varhany.

Rymice
V rámci poznávání regionu naše škola vyjela na

výukový program Včelí domeček do Muzea v přírodě
v Rymicích. Už samotný název výukového programu
napovídá, s čím se děti prostřednictvím zážitkové výuky
seznámily. Poznaly život pilných včelek i práci včelařů.
Ve včelím domečku si děti zahrály pohybovou hru Na
včelky, v medové zahrádce díky jejich šikovnosti
vykvetly barevné květy.

U každého barevného květu se pak pomocí zážitkové
pedagogiky žáci dozvěděli spoustu zajímavých
informací ze života včel, jejich vývoje, jaké produkty od
včel člověk získává i jakým způsobem. Také jak musíme
chránit přírodu a včely, aby jejich vyhubení nebylo pro

Z činnosti ZŠ a MŠ Stará Ves
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lidstvo fatální ekologická katastrofa. Naši žáci byli moc
pochváleni, kolik informací znali a u některých se již
projevil zájem být v budoucnu včelařem, což nám
samozřejmě dělá velkou radost. Na závěr si vyrobili
z včelí plástve svíčku pro rodiče, ozdobili si ji a
v dárkovém sáčku si uložili do batůžků. Moc se nám
V Rymicích líbilo a určitě se budeme těšit na další
výukový program, který nám připraví zaměstnanci
Muzea Kroměřížska. Zpáteční cestu jsme si zpestřili
krátkou túrou z Kostelce u Holešova do Staré Vsi.

Rozloučení s předškoláky

Dne 25. 6. jsme se rozloučili s našimi předškoláky
malinkou besídkou pro rodiče, kde děti přednesly

krásné básničky, složené paními učitelkami přímo o
nich, zazpívaly písničku, bouchli jsme šampaňské a
připili na krásné prázdniny. Naše úžasná skupinka holek
s jedním klukem ukázala, že už jsou připraveni zvládnout
další důležitý životní krok - dát si aktovky na záda a
v září otevřít dveře do první třídy. Nejedna maminka
neudržela slzičky a tátové byli hrdí na své poklady. My
našim předškolákům přejeme hodně úspěchů, pevná
přátelství a trochu toho štěstí na cestu.

Slavnostní závěr školního roku

Dne 29. června uspořádali žáci 5. ročníku zábavné
dopoledne pro spolužáky z nižších ročníků.

Nachystali si sportovní, logické i netradiční
disciplíny. Po skončení a vyhodnocení soutěží nastalo

tradiční „Poslední zvonění“ pro nejstarší žáky naší
školy. Za doprovodu hudby z filmu Forest Gump si
naše „klučičí“ třída nastoupila a s dojetím společně
zhodnotili celých pět let ve škole, následně klukům paní
učitelka rozdala vysvědčení a všichni si popřáli vše
krásné do budoucích let. Po slavnostním obědě začala
ve školní družině velkolepá party se spoustou
nachystaných dobrot i výborným dortem pro žáky i
paní učitelky.

Na druhý den 30. června nastal slavnostní den pro
ostatní děti naší školy.

Rozdávání vysvědčení proběhlo slavnostně ve třídě
našich nejmladších žáčků. Na tvářích našich dětí se
objevovaly úsměvy nad získaným ohodnocením
druhého pololetí. Všichni si zasloužili velkou pochvalu,
jelikož školní rok 2020/2021 opravdu byl velmi
specifický a pro žáky i rodiče náročný.

Po vyfotografování a společně pronesených přáních
jsme srdečně poděkovali za velmi záslužnou a obětavou
práci paní Mgr. Ludmile Nevřalové, která se s koncem
školního roku loučila s žáky i s kolektivem ZŠ a MŠ
Stará Ves.

Všem přejeme za kolektiv ZŠ a MŠ krásné léto, pevné
zdraví a věříme, že příští školní rok bude klidnější a
veselejší. Děkujeme za spolupráci zřizovateli Obci Stará
Ves, zákonným zástupcům a všem přátelům školy.

Zaměstnanci ZŠ a MŠ Stará Ves

foto ZŠ a MŠ Stará Ves



Farnost Stará Ves

ZPRAVODAJ OBCE STARÁ VES 1/2021 -14-

Život ve farnosti
Více na: https://www.farnost-staraves.cz/
Protiepidemická opatření pomalu utichají, ale život

v naší farnosti neutichá. Ve stručnosti malé ohlédnutí
za událostmi minulými i pohled na to, co nás čeká
v budoucnosti.

Varhany v novém – shrnutí

J ak jsme již zmínili v minulém čísle zpravodaje, oprava
varhan byla úspěšně dokončena. S velkým nadšením

jsme očekávali jejich první vyladěné tóny, ale bohužel
nestalo se. Proticovidová opatření nám v tom opět
zabránila, a tak jsme se mohli pouze kochat pohledem na
restaurovaný nástroj. Avšak čas rychle běžel a již po
velikonočních svátcích jsme opět za zvuků varhan
rozezpívali celý kostel a mohli tak slavit mši svatou
naplno i s panem varhaníkem.

Celkové shrnutí nákladů na opravu činily 70 tis. korun,
hrazených samotnou farností Stará Ves. Práce byly
ukončeny 30. listopadu 2020.

Poděkování patří všem, kteří nám v průběhu dlouhých
oprav jakýmkoliv způsobem pomáhali při přípravě lešení
a materiálu pro skříň ventilátoru, provedení
elektroinstalace pro nové ovládání celých varhan včetně
úklidu během prací na celém kůru.

Velikonoce

Období Velikonoc jsme prožili v rámci všech
opatření naplno s uvědoměním si našich

křehkých životů.

Mše svatá u kapličky v lese Dubina

J ako každý rok v květnu a v září, tak i letos se v neděli
2. května odpoledne konala mše svatá v lese Dubina

u kapličky – u studánky. Za „polopodzimního“ počasí
byly vysloveny modlitby a poděkování za ochranu
v covidovém období. Tomu všemu ovšem předcházel
úklid jak v kapli, tak na prostranství kolem studánky.
Děkujeme všem, jak malým, tak i velkým, kteří přišli
pomoci a zapojili se.

Mše svatá za staroveské hasiče

Vneděli 9. května se konala mše svatá za zdejší malé i
velké hasiče a za všechny živé a zemřelé členy SDH

Stará Ves. Ačkoliv účast členů mohla být větší i tak se akce
vydařila, vyparáděné uniformy a prapory a vyleštěná socha
sv. Floriána ukázaly, že tato tradice je stále živá. Krásné
počasí tomu přálo celý den. A tak nám bylo dobře, a navíc
nikde nehořelo. Pro informaci dodáváme, že během léta
bude nový hasičský vůz požehnán a bližší informace
budou v blízké době předány.
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Sbor dobrovolných hasičů ve Staré Vsi

Farnost Stará Ves

Ostatní

Během měsíce května byla provedena demontáž,
vyleštění a lakování bočních mosazných světel

v lodi kostela pod křížovou cestou. Bylo dodáno nové
led osvětlení. Práce byly provedeny bezplatně, led
žárovky stály 1.600 Kč.

Dále byla darem dodána nová kovová elektronická
kropenka na svěcenou vodu, je umístěná u vstupu do
kostela. Dávkování je automatické, z důvodu
proticovidových opatření.

V květnu také byla v kostele konána exkurze žáků
zdejší základní školy 3., 4. a 5. ročníku v rámci výuky

matematiky, vlastivědy, hudební výchovy a tělesné
výchovy. Žáci byli seznámení s historií a zajímavostmi
kostela od minulosti až po současnost. Poté následoval
výšlap do věže kostela s prohlídkou a hrou na varhany.

Velký dík patří všem, kdo se jakkoliv zapojují do
chodu kostela modlitbou nebo sami osobně. Díky
rovněž patří panu Ladislavu Rozsypalovi za sečení
trávy, úklid kolem kostela a technické zajištění chodu
kostela.

Očekávané události

Velikonoční období je za námi a liturgické mezidobí
před námi a s tím i očekávané události –

slavnostní hodová mše svatá (15. srpna, 9:30),
poděkování za úrodu, žehnání aktovek dětí do školy,
farní sportovní odpoledne s posezením, mše svatá u
kapličky v lese Dubina (5.září, 15:00), památka na
zesnulé, advent a Vánoce...a zase dokola, ale tím vším
nic nekončí. Všichni máme své povinnosti, radosti,
starosti, školy a zaměstnání, rodiny a vše se znovu a
znovu opakuje. Jenom si říkáme, zda nám síly stačí
nebo ne. Proto každý se může zastavit, pohlédnout do
svého nitra a poprosit, poděkovat a přijmout novou sílu
a energii nejen ve slovech evangelia či osobní modlitby,
ale i být přítomen tam, kde nás Pán Ježíš vítá, v našem
chrámu…

Přejeme Vám všem krásný a požehnaný letní čas…
Jiří Mrázek

Rok s rokem se sešel a my i přes špatnou Covid
situaci, která byla od zimy do jara, nezahálíme a

materiálně doplňujeme základnu. Bohužel jsme letos
museli zrušit hasičský ples a masopust. Pevně ale
věříme, že tyto akce si v příštím roce vynahradíme.

Na konci loňského roku jsme Vás informovali o
postupu do finále Ankety dobrovolní hasiči roku 2020,
kde se náš sbor díky zasláním Vašich hlasů umístil na
1. místě. Toto vítězství je pro nás velká čest a odráží
nejen naši snahu při práci s mládeží.

Za obdrženou částku 80 000 Kč jsme pořídili pracovní
stejnokroje PSII, bariéru a kladinu pro tréninky
dorostů.

I když začátek roku nebyl příznivý pro plánování
jakýchkoliv akcí, natož pak pomýšlet na závody, my
jsme přesto nic nepodcenili a pořídili pro starší žáky
materiální vybavení na požární útok CTIF. Tuto
disciplínu jsme neměli kde trénovat, a tak nás na
závodech vždy nepříjemně potrápila. Doufám, že naše
soupeře v následujícím roce překvapíme naší skvělou
přípravou.

foto Farnost Stará Ves
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Na konci dubna se začala pomalu ale jistě uvolňovat
opatření a my se mohli po dlouhé pauze vrátit
k tréninkům s mládeží.

Pro letošní rok máme 20 dětí v kategorii mladší žáci,
11 dětí pro kategorii starší žáci a po 5 letech jsme opět
obnovili kategorii dorostů, kterých máme 8.

V květnu nám byly oznámeny první dva termíny
důležitých závodů. Prvním z nich, 28. května, bylo
Okresní kolo dorostů v Provodovicích, kde jsme jeli se
družstvem dorostů a dorostenek. Na přípravu jsme měli
pouhých 14 dnů, které nám dost často komplikovalo
špatné počasí. I tak jsme se nevzdali a holky i kluci
tvrdě dřeli. Museli se naučit novou štafetu - běh na 100
m s překážkami, kde hlavně chlapci museli zdolat
dvoumetrovou bariéru. Požární útok probíhal již
s dvacetimetrovými hadicemi, takže celá dráha rovněž
měřila 100 m. Oproti kategorii žáků, kde je dráha
poloviční a hlavně hadice lehčí, to byl pěkný oříšek.
Další kategorií byl test z požární ochrany. Abychom vše
stihli, museli jsme zvýšit frekvenci tréninků, které byly
a dále jsou 4x za týden. Dorostenky, které neměly na
Okresním kole konkurenci, postoupily do Krajského
kola Olomouckého kraje, které bude 13. června
v Lipníku nad Bečvou. Kluci - dorosti se o postup utkali
s dorosty z SDH Vysoká, oba týmy měly podobné časy
v požárním útoku, leč v běhu na 100 m s překážkami
měli kluci z Vysoké hodně navrch, a tak i postup na kraj
měli jistý. Brali jsme Okresní kolo jako novou
zkušenost a věříme, že do příštího roku vše dopilujeme.

Druhý závod, Okresní kolo žáků, se konalo 5. června
v Hranicích na Moravě. Na závody jela družstva
mladších a starších žáků. I pro letošní rok byly štafety

osekány a ze čtyř typů nám zůstaly pouze dvě - štafeta
požárních dvojic a štafeta 4x60 m. Požární dvojice
máme natrénované i nazpaměť, štafetu 4x60 m jsme
mohli letos poprvé natrénovat na domácí půdě díky
nově zakoupené kladině, která je nastavitelná pro
všechny kategorie soutěžících. Po odběhnutí štafet se
naše družstva přesunula na požární útok do Soběchleb.

Pavlína Procházková - Vedoucí mládeže SDH Stará Ves

V letošním roce se uzavírájí nové smlouvy na nájem hrobových míst na další desetileté období.
Cena nájemného činí 30 Kč/m2/rok.

Oznamujeme nájemcům, že do konce roku bude provedeno značení hrobových míst v souladu s Provozním řádem
pohřebiště Stará Ves.

Informace pro občany

foto SDH Stará Ves
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V letošním roce 2021 nám zatím podmínky moc
nepřejí, přetrvávající pandemická situace

neumožnila zahájení jarní části soutěží OP mužů OFS
Přerov 2020/2021 a vyvrcholila jejich úplným
ukončením. Z těchto důvodů nebylo letos prozatím
naším klubem odehráno žádné mistrovské utkání.

Během vynucené přestávky se nám do klubu podařilo
získat několik nových hráčů, a to Tomáše Gromana
- volný hráč, Jana Ondrušku z SK Moravan Kostelec u
Holešova, Adama Ondrušku - volný hráč, Jakuba
Sedlaříka - volný hráč, Petra Ježka z SK Mařatice a
Jiřího Štěpaníka z TJ Sokol Velký Újezd. Noví hráči se
dobře zařadili do týmu i do kondiční přípravy v rámci
tréninků a plánovaných přátelských utkání, které jsou
nezbytné pro další fungování klubu. Prozatím jsme
sehráli dvě přátelská utkání, a to s SK Břest, které vyhrál
soupeř v poměru 8:3 a s SK Horní Moštěnice, i zde se
nám prozatím nepodařilo zvítězit a utkání skončilo ve
prospěch Horní Moštěnice 4:2. V tomto utkání ale byl již
znatelný posun týmu v rámci sehranosti hráčů, což je pro
nás klíčové. Další přátelská utkání jsou plánována.

Je třeba se zmínit, že v letošním roce ukončil sportovní
činnost v SC Stará Ves ze zdravotních důvodů p. Martin
Kovář. Touto cestou mu děkujeme za jeho působení v SC
Stará Ves.

Pokud pandemická situace dovolí, sezóna 2021/2022
OP mužů OFS Přerov by měla začít 7. 8. 2021.

Letos náš sportovní klub pořádá v obci hodové oslavy v
termínu od 13. 8. - 15. 8. 2021.

K samotnému programu hodových oslav:
Pátek 13. 8. 2021 :
• od 17:00 hodin táborák pro děti s opékáním

špekáčků
• od 20:00 hodin hodová zábava Expo Penzion

Sobota 14. 8. 2021 :
• od 14:00 fotbal staří páni Stará Ves - Přestavlky
• od 17:00 mistrovské utkání OP mužů OFS

Přerov
• od 21:00 hodin letní kino zdarma
• od 22:30 do 02:00 hodin zábava Brixen

Neděle 15. 8. 2021 :
• od 13:00 závody hasičů o pohár starosty SDH

Stará Ves
• od 15:00 hodin Patrik Možíš s kapelou
• 18:30 hodin losování cen

Náš klub ještě jedná o možnosti doplnění programu
hodových oslav a pokud bude jednání úspěšné, došlo by
k rozšíření programu hodových oslav dne 13. 8. 2021. S
konečným programem budou všichni případní zájemci
seznámeni na plakátech, které budou dopředu vylepeny.

Pevně doufáme, že podzimní část soutěže OP mužů
bude normálně zahájena a my v ní zúročíme veškerou
práci, kterou věnovalo k chodu SC Stará Ves jak jeho
vedení, tak i samotní hráči. Hráči si zaslouží
poděkování za svoji účast jak na kondiční přípravě
v rámci tréninků, tak na přátelských utkáních. Také se
samozřejmě těšíme na naše fanoušky.

Děkujeme i našim sponzorům. Naše poděkování musí
také samozřejmě směřovat především ke starostce obce
pí. Bc. Jiřině Mádrové a také k obecnímu zastupitelstvu
obce Stará Ves, bez jejich přispění bychom nebyli
schopni fungovat.

Sportu zdar!

Vedení SC Stará Ves

SC Stará Ves

Myslivecký kroužek Dubánci byl založen v květnu
roku 2018. Jsem mile překvapená, že až na

drobné změny máme stále ty stejné členy – 18 dětí a
4 vedoucí. Většina dětí dochází na schůzky opravdu
pravidelně, některé mají ve stejném termínu i jiné
kroužky, ale vždy se snaží alespoň na každou druhou
schůzku přijít. Celý kroužek by nefungoval bez pomoci
rodičů. Je s nimi skvělá domluva a pokud potřebujeme,
vždy nám pomůžou. Dubánky nám rodiče vozí na
stanovené místo, které je teď v letním období téměř
pokaždé jinde. Chodíme po různých koutech našeho
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krásného okolí, takže někdy máme sraz ve Staré Vsi,
někdy v Přestavlkách u hájenky, jindy v Dobrčicích.

Na procházkách si vykládáme o aktuálním dění
v přírodě. Ukazujeme a poznáváme druhy z řad rostlin a
živočichů. Většinou si zahrajeme nějaké hry, které děti
zaujmou a vyřádí se při nich. Nejvíce mě vždycky pobaví,
když se dožadují už chvíli po začátku přestávky na
svačinku. Asi v půlce dvouhodinového kroužku si rituálně
usednou a už vytahují pití a jídlo a cpou si bříška, protože
na čerstvém vzduchu přece nejlépe chutná.

Nyní se zaměřujeme hlavně na kladení mláďat.
Červen je měsícem myslivosti. Právě v tomto období
nacházíme nejvíce malých zajíčků, srnčat, dančat,
z vajíček se klubou zpěvní ptáčci, objeví se bažantí
kuřata, káčata kachny divoké apod. Na mláďata ovšem
mimo „bezstarostného dětství“ čeká i mnoho nástrah.
Před predátory je zpravidla ochrání dokonalé
maskování a ostražitost. Největším nebezpečím je
člověk. Pořizuje si domácí mazlíčky a dává jim volnost.
Nejlepší lovec je bezkonkurenčně kočka. Má velmi
bystré smysly, skvěle slyší, cítí, ale hlavně vidí ve dne i

v noci. Neskutečně tiše a obratně se dokáže plížit, je
výborný lezec. A „zbožňuje“ právě narozené ptáčky
v hnízdech. Další mazlíček, pes, dokáže neúnavně štvát
a strhnout zvěř, která je větší než on sám. Velkým
problémem je motorismus. Srážek se zvěří každý rok
přibývá. Auta jezdí stále rychleji, jsou větší a silnější. Na
silnicích hynou ježci, sovy, zajíci, srnčí atd.

Tímto žádáme občany, aby nám pomohli hlavně tím,
že své zvířecí psí kamarády budou na vycházkách vodit
na vodítku a nedovolí jim volně pobíhat. Pes mnohdy
slupne zajíčka, aniž to majitel vůbec zpozoruje. A když
pojedete autem, hlavně kolem neposečených trav na
krajnicích, sundejte nohu z plynu. Chráníte tím nejen
sebe, ale i ty, kteří tu žili daleko před tím, než se tu
vůbec nějaká silnice objevila.

Přáli bychom si, aby děti poznaly lépe svůj rodný kraj,
aby se naučily spoustu věcí o lesích, polích i vodách, o
stromech, keřích, rostlinkách, o zvěři a zvířatech. Aby
věděly, jak probíhají zvířecí námluvy, kdy a kde se rodí
mláďata, vyznaly se v mezidruhových vztazích, uměly
používat mysliveckou mluvu, seznámily se
s přirozeným prostředím zvěře. Také jak se zodpovědně
chovat ke všemu živému i neživému, aby příroda
zůstala zachována i pro příští generace, které opět
vzejdou i z nich samotných. A aby si uvědomovaly a
vnímaly neustálý koloběh a křehkost života.

„MYSLIVOSTI ZDAR!“

Text a foto: Daniela Palíková

Myslivecký kroužek Dubánci
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foto J. Šiška ml.

Od vydání minulého zravodaje byla činnost
mysliveckého spolku z důvodu koronavirové situace

omezena.
Uspořádali jsme pouze jednu společnou vycházku, na

které jsme ulovili 18 zajíců. I přes nepřízeň počasí nás
překvapil vysoký počet honců, bez jejichž pomoci by
společný lov nešlo uskutečnit. Vážíme si jejich pomoci a
snad v letošním roce jim na „poslední leči" - společném
posezení po ukončení lovu budeme moci poděkovat i jinak
než slovy. Právě tato společná setkání a posezení byla totiž
zapovězena.

Průběh zimy byl pro zvěř vcelku příznivý. Pravidelně jsme
ji až do jarního období přikrmovali a její počet jsme si ověřili
na každoročním sčítáná zvěře. V letošním roce se
uskutečnilo 27. února. Celou naši honitbu máme rozdělenu
do částí, které toho dne procházeli myslivci se svými psy a
sledovali výskyt jednotlivých druhů zvěře. Bylo napočítáno
11 bažantích kohoutů a 28 slepic. Zajíců jsme napočítali 250,
srnčí zvěře 81 kusů a daňčí 27 kusů.

Po ukončení přikrmování měli členové spolku do konce
měsíce dubna za úkol provést úklid krmných zařízení.
Vyčistili zásobníky krmiv rozmístěné po honitbě, krmelce,
krmítka a zásypy obryli a dezinfikovali páleným vápnem. Ve
zbytcích starého krmiva a v zemi v okolí krmných zařízení
se totiž vyskytují parazité, které je potřeba touto činností
zlikvidovat. Druhou možností je přesunutí zařízení na nové
místo.

Omezena byla také naše brigádnícká činnost, na
individuálních brigádách proběhly nejnutnější opravy posedů a
žebřůk nim atd. PanuŽárskému se podařilo provést opravu
traktoru, takže nám nášdopravní prostředek bude i letos snad
opět věrně sloužit.

Společnou brigádu jsme uspořádali až k pravidelné sklizni
vojtěšky, jejíž první seč byla opravdu bohatá. Vojtěšku bylo
nutné na poli několiktát obrátit, teprve potom jsme ji mohli
shrabat a povázat motouzem do otepí, abychom ji mohli
v zimě snadněji roznášet po lese do krmelců. Plně naloženou
vlečku jsme zavezli do střediska u pana Zanášky a v další
brigádě jsme vojtěšku rozvezli a uskladnili v našich
zásobnících na krmivo. Nyní již sklízíme druhou seč, kterou
jak doufáme opět úspěšně zužitkujeme.

Od prvního května začal probíhat odlov srnců, v měsíci
srpnu pak zahájíme odlov srn, daňků a daněl. Zvěř do
dvou let věku a divoká prasata je povoleno lovit
celoročně. Lov probíhá individuálním způsobem
především na čekané nebo šoulačce. Na čekané myslivec
zvěř vyhlíží ze skrytého místa, popřípadě využije posedu
nebo kazatelny. Pokud provádí lov šoulačkou, snaží se ke
zvěři připlížit na co nejkratší vzdálenost tak, aby nebyl
viděn ani zavětřen. Lovíme převážně průběrné kusy
zvěře, to znamená kusy slabší nebo přestárlé. Jsme také
povinni udržovat předepsané stavy zvěře v honitbě a
zajistit, aby nedocházelo k jejímu přemnožení a naopak
nelovíme například bažanty, kterých je každým rokem
méně a méně.

Velký problém vidíme ve zvyšujících se číslech sražené
zvěře, která končí každoročně pod koly automobilů. Jak
uvedl myslivecký hospodář pan Ivan Macháček ml.,
nejčastěji ke srážkám dochází v podvečer na silnici mezi
Starou Vsí a Přestavlkami a dále v úseku cesty za
benzínovou stanicí. Z ročních období dojde k nejčastějším
střetům na podzim, kdy za prvním kusem zvěře
- například srnou přebíhají další - srnčata, která již
přeběhnout nestihnou. Žádáme Vás, abyste při průjezdu
těmito úseky byli pozorní, snížili rychlost vozidla a pokud
před vaším vozidlem zvěř přebíhá, očekávejte, že zřejmě
nepůjde o osamocený kus.

Ani v letošním roce se nám nepodařilo včas popřát na
schůzi našim oslavencům. Pevné zdraví a hodně
mysliveckých zážitků přejeme našim dlouholetým členům
Miroslavu Horákovi a Petru Zakopalovi k jejich
významnému životnímu jubileu.

Závěrem bych rád všechny příznivce myslivosti pozval
na připravovaný prázdninový myslivecký den, kde máme
naplánovaný bohatý program jak pro děti, tak pro dospělé.
Těšíme se na Vás.

"Myslivosti zdar"
Mgr. Jaroslav Šiška, předseda spolku

foto J. Šiška ml.
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